
 

 

Folketingets Finansudvalg har den 28. januar 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 2 

(aktstk. 150) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 2  

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen ikke tidligere har præsenteret beho-

vet for et nationalt klinisk studie henset til, at regeringen igennem de seneste 10 må-

neder har været bekendt med, at der på et tidspunkt vil fremkomme en eller flere 

vacciner mod covid-19?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for min besvarelse indhentet bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, som jeg 

kan henholde mig til. Lægemiddelstyrelsen oplyser følgende: 

 

”Projektgruppe  bag forsøget vurderede, at det var mest hensigtsmæssigt at afvente 

publicering af den nationale vaccinationsplan, før studiets design og protokol endeligt 

kunne udarbejdes.  

 

Studiet er i høj grad planlagt efter de populationsgrupper, som vaccineres først, og 

det har derfor ikke været muligt at udarbejde en endelig protokol, før vaccinations-

pla e  lev offe tliggjort i de e er 2020.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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